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مدیران صندوق اعتباری هنر با 
حضور در منزل عزت ا... فولادوند، 
نشان درجه یک هنری در رشته 
ترجمه متون ادبی را به این مترجم 
تقدیم کردند. نیکنام حسینی پور، 
مشاور مدیرعامل و مسلم کریمیف 
معاون اعضا صندوق اعتباری هنر، 
به مناسبت روز قلم، ۱۴ تیرماه به 
نمایندگی از پوراحمدی، مدیرعامل 
دیدار  به  هنر  اعتباری  صندوق 
.. فولادوند رفتند. کریمی  . عزت ا
با تبریک روز قلم به این چهره 
فرهنگی گفت: خدمات شما برای 
علاقه مندان حوزه فلسفه و اندیشه 
سیاسی با ترجمه آثار فیلسوفان 
صاحبنام به فارسی مشهود است و 
جامعه ادبی کشور قدردان زحمات 
بیان  هم  حسینی پور  شماست. 
داشت: استاد فولادوند افزون بر 
مقام علمی و ترجمه آثار ماندگار، 
به  علاقه مند  و  وارسته  انسانی 
میهن است. شناخت عمیق او از 
تاریخ و تسلطش بر ادبیات پارسی 
شخصیتی منحصربه فرد از او ساخته 
است. او آموزگار اندیشه برای نسل 
جوان ماست و خوشحالیم که این 
شخصیت برجسته در زمره نامداران 
صندوق اعتباری هنر قرار دارد. 
فولادوند در این دیدار ضمن تقدیر 

از اقدام ارزشمند صندوق اعتباری 
هنر از ابتکار اهدای گواهینامه درجه 
یک هنری هنرمندان با حضور در 
مترجم، در خصوص  این  منزل 
وضعیت کنونی نشر و دغدغه هایش 
در خصوص حفظ حقوق مادی و 
معنوی مترجمان سخن گفت. او 
همچنین پاسداری از زبان فارسی 
وظایف  مهم ترین  از  یکی  را 
به خصوص  ایران  مردم  تمامی 
دست اندرکاران فرهنگی عنوان 
کرد و افزود: زبان فارسی میراث 
ارزشمندی برای ماست که سبب 
حفظ هویت ملی می شود و همه 
ما به خصوص در آموزش وپرورش 
موظف هستیم تمام تلاشمان را 
برای پاسداری از زبان مادری به کار 
بریم. این مترجم حوزه اندیشه با 

تاکید بر اهمیت تعلیم زبان فارسی 
و توجه به متون کهن در مدارس 
اظهارکرد: نسل جوان ما آشنایی 
صحیحی با میراث زبانی خود ندارد 
و از کلمات بیگانه بسیار استفاده 
و  آموزشی  سیستم  می کنند. 
خانواده ها باید فرزندان این سرزمین 
را با اشعار اعجاب انگیز بزرگان ادب 
فارسی چون فردوسی، سعدی و 
حافظ آشنا کنند. فولادوند افزود: 
به  که  افرادی  تمدن  تاریخ  در 
فرهنگ و هنر پرداختند، ماندگار 
عمل  در  می شود  مگر  شدند. 
حافظ و سعدی را کنار گذاشت. 
خوشبختانه ایرانیان قدر میراث خود 
را می دانند. همچنین او قدردانی از 
اصحاب فرهنگ و هنر را موضوع 
مهم و ارزشمندی دانست و گفت: 

قدردانی از فعالان عرصه فرهنگ 
و هنر که نقش مهمی در ماندگاری 
هویت ما دارند، ریشه در تاریخ و 
فرهنگ کشور ما دارد. در این دیدار 
گواهینامه درجه یک هنری در رشته 
ترجمه متون ادبی، لوح تقدیر و 
هدیه از سوی صندوق اعتباری هنر 
به این مترجم پیشکسوت اعطا شد 
و ایشان به عضویت صندوق اعتباری 
هنر درآمدند. عزت ا... فولادوند در 
سال ۱۳۱۴ به دنیا آمد، او پس از 
گذراندن تحصیلات پایه در تهران، 
جهت ادامه تحصیل عازم آمریکا شد 
و دوره های کارشناسی و کارشناسی 
ارشد و دکترای فلسفه را در دانشگاه 
کلمبیا گذراند. عزت ا... فولادوند از 
سال ۱۳۴۳ تا ۱۳۵۹ در سمت های 
مختلف در شرکت ملی نفت ایران 
و وزارت امور اقتصادی و دارایی 
مشغول به کار بوده  است. در کنار 
فعالیت های شغلی، به فعالیت های 
فرهنگی نیز پرداخت و چندین 
ترجمه از او در همان سال ها منتشر 
»فلسفه  کتاب های  ترجمه  شد. 
کانت« و »آگاهی و جامعه« عزت ا... 
فولادوند، به ترتیب در دوره های 
هشتم و نهم کتاب سال جمهوری 
اسلامی ایران به عنوان کتاب سال 

برگزیده شده  است.

آخرین مصاحبه 
منتشرنشده 
»طائرپور« 

مدیرعامل فارابی مطرح کرد
ارزیابی جشنواره کودک به دور از توهم

سیدمهدی جوادی، مدیرعامل فارابی ارتقای جایگاه 
بین المللی جشنواره حتما مورد تاکید است، اما مستلزم آن 
است که ابتدا جایگاه واقعی جشنواره را به دور از هر توهم خود 
ساخته ای بررسی کنیم. نخستین نشست هم اندیشی دبیر 
سی وپنجمین جشنواره بین المللی فیلم های کودکان ونوجوانان 
با فعالان، سینماگران و پیشکسوتان سینمای کودک ونوجوان 
۱۳ تیرماه در بنیاد سینمایی فارابی برگزار شد. سیدمهدی 
جوادی در ابتدای این نشست که در سالن زنده یاد عباس 
کیارستمی بنیاد سینمایی فارابی برگزار شد، با تشکر از 
حضور اهالی سینمای کودک اظهارکرد: بنیاد سینمایی 
فارابی به صورت معمول متولی برگزاری جشنواره فیلم های 
کودکان ونوجوانان بوده است، لذا از آبان سال گذشته یکی 
از موضوعات جدی ما در بنیاد، بررسی چگونگی برپایی این 
جشنواره بود. از همان مقطع، جلسات متعددی در فارابی شکل 
گرفت و با برخی از فعالان این حوزه، به همفکری پرداختیم. 
به برخی از دوستان در فارابی ماموریت دادیم تا با بررسی ۳۴ 
دوره پیشین به آسیب شناسی و ارزیابی نقاط قوت و ضعف این 
رویداد بپردازند و به این پرسش مهم پاسخ دهند که جشنواره، 
چه کمکی به سینمای کودک ونوجوان کرده است. جوادی 
عنوان کرد: واضح است که جشنواره، در فضایی که جامعه 
به شدت به نشاط نیازمند است، فی نفسه باعث ایجاد یک 
فضای پرشور در مخاطبان و سینماگران می شود، اما واقعیت 
دیگر این است که چند درصد از کودکان ونوجوانان کشور در 
طول ایام برگزاری جشنواره مخاطب آن هستند و از این فضا 
استفاده می کنند؟ از سویی این یک پرسش است که جشنواره 
در شرایطی که حال سینمای کودک در تولید و اکران خوب 
نیست، چه کمکی به پیشرفت این سینما کرده و در ارتقای 
سطح کمی و کیفی آثار سینمای کودک، به چه میزان موثر 
بوده است؟ وی ادامه داد: از اردیبهشت امسال نیز کارگروه 
ارزیابی و برنامه ریزی را با حضور خبرگان این امر تشکیل دادیم 
تا به یاری کارشناسان خارج از فارابی و در کنار مصاحبه های 
نخبگانی انجام شده، صورت دقیقی از گذشته، حال و آینده 
این جشنواره ارائه دهند. دبیر سی وپنجمین دوره جشنواره 
بین المللی فیلم های کودکان ونوجوانان ادامه داد: ما باید با 
استفاده از نظرات فعالان و کارشناسان این حوزه به مزیت ها و 
آسیب های برپایی جشنواره بپردازیم چرا که معتقدیم اجرای 
باری  به هر جهت این رویداد، هیچ کمکی به ارتقای جشنواره و 
سینمای کودک نخواهد کرد. وی با اشاره به اینکه نباید با طرح 
موضوعاتی چون ازاعتبارافتادن جشنواره کودک مانع ایجاد 
تغییر در رویه های غلط بود، افزود: ارتقای جایگاه بین المللی 
جشنواره و وجه جهانی آن حتما موضوع مورد تاکید و مهمی 
است اما مستلزم آن است که در ابتدا جایگاه واقعی جشنواره را 
به دور از هر توهم خود ساخته ای بررسی کنیم، استنباط من 
این است که اگر قرار باشد جشنواره در خدمت این سینما باشد، 

باید شهامت تغییر داشته باشیم. 

فینالیست های 
»عصــرجدیــد«

اهدای گواهینامه درجه یک هنری به »عزت ا... فولادوند«

بیـــن المـــلل

چین هشدار رئیس ناسا مبنی بر اینکه کشورش ممکن است 
»ماه« را به عنوان بخشی از یک برنامه نظامی قبضه کند، به عنوان 
یک توهین غیرمسئولانه رد و بیان کرد که همیشه خواستار ایجاد 
جامعه ای از ملل در فضا بوده است. به گزارش ایرنا از رویترز، 
چین در دهه گذشته سرعت برنامه فضایی خود را افزایش و 
به طور خاص اکتشاف ماه را مورد توجه قرار داده است. این کشور 
نخستین فرود بدون خدمه خود را روی سطح ماه در سال ۲۰۱۳ 
انجام داد و در نظر دارد موشک هایی با قدرت کافی برای فرستادن 

فضانوردان به ماه در اواخر این دهه پرتاب کند. بیل نلسون، مدیر 
ناسا در مصاحبه ای با روزنامه آلمانی بیلد که روز شنبه منتشر شد، 
گفت: »ما باید بسیار نگران باشیم که چین روی ماه فرود می آید 
و بگوید: الان اینجا مال ماست؛ شما بیرون بروید. رئیس آژانس 
فضایی آمریکا ادعا کرد که برنامه فضایی چین یک برنامه نظامی 
است و این کشور ایده ها و فناوری را از دیگران دزدیده است. در 
پاسخ، ژائو لیجیان سخنگوی وزارت امور خارجه چین بیان داشت: 
این نخستین بار نیست که رئیس سازمان ملی هوانوردی و فضایی 

آمریکا حقایق را نادیده می گیرد و در مورد چین غیرمسئولانه 
صحبت می کند. وی افزود: »طرف آمریکایی دائما سعی می کند 
علیه تلاش های فضایی عادی و منطقی چین در فضا، جو مسمومی 
ایجاد کند. چین قاطعانه با چنین اظهارات غیرمسئولانه ای 
مخالفت می کند.« او ادامه داد که چین همیشه ساختن آینده ای 
مشترک برای بشریت در فضا را ترویج کرده و با استفاده از سلاح 
در آن و هر گونه مسابقه تسلیحاتی در فضا مخالفت کرده است. 
ناسا تحت برنامه آرتمیس خود، قصد دارد در سال ۲۰۲۴ یک 
ماهواره باسرنشین به مدار ماه بفرستد و تا سال ۲۰۲۵ یک 
عملیات پیاده سازی سرنشین در نزدیکی قطب جنوبی ماه انجام 
دهد. چین نیز در حال برنامه ریزی برای ماموریت های بدون 

سرنشین به قطب جنوب ماه تا پایان دهه جاری میلادی است.

چین در پاسخ به ناسا: 

 نمی خواهیم »ماه« را تصرف کنیم

امانوئل ماکرون در پی از دست دادن اکثریت پارلمانی متعلق 
به حزبش در انتخابات ژوئن، برای دومین بار در شش هفته 
اخیر، ترکیب دولت خود را تغییر داد. به گزارش ایسنا، به نقل 
از روزنامه گاردین، اولیویه وران، وزیر سابق بهداشت فرانسه، 
در جریان این دومین تغییر و تحول در کابینه فرانسه در شش 
هفته اخیر، سخنگوی دولت فرانسه شد. این ترمیم کابینه 
مجددا اولیویه وران را که بحران همه گیری کووید در فرانسه را 
مدیریت کرد، مجددا به حلقه نزدیک به رئیس جمهور فرانسه 
در سمت رده بالای سخنگوی دولت بازگرداند. همچنین مارلن 
شیاپا، وزیر سابق برابری جنسیتی در دولت فرانسه کسی است 
که قبل از انتخابات اخیر به مدیریت بخش شهروندی در وزارت 
کشور فرانسه مشغول بود و در اولین ترمیم کابینه شش هفته 

اخیر،  از سمتش کنار رفت، اما در این ترمیم کابینه دوم در 
سمت وزیر مشاور در امور اقتصاد اجتماعی و همبستگی و 
زندگی مشارکتی به دولت فرانسه بازگشته است. ماکرون 
به همراه الیزابت بورن که در ۱6 مه به عنوان نخست وزیر در 
دولت منصوب شد، پس از اینکه در انتخابات پارلمانی دو هفته 
پیش فرانسه، حزب تغییر نام یافته ماکرون تحت عنوان حزب 
رنسانس تسلطش را در مجلس ملی فرانسه از دست داد، مجبور 
به تجدید نظر در تیم وزرای خود شدند. دمین ابد، که اخیرا 
به عنوان وزیر همبستگی با مسئولیت مدیریت امور افراد دارای 
معلولیت معرفی شد، چندی پیش با مطرح شدن تحقیقاتی 
علیه او از بابت اتهام تجاوز، پست خود را از دست داد. ماکرون 
لازم داشت جایگزینی برای سه وزیری بیابد که کرسی های 

خود را در جریان انتخابات پارلمانی از دست دادند و باید از 
پست دولتی خود استعفا می دادند. کلمان بون، مسئول ارشد 
سابق امور اروپا در وزارت خارجه فرانسه هم در این ترمیم 
کابینه به عنوان وزیر حمل ونقل فرانسه منصوب شد. پست 
سابق او در مدیریت امور اروپا توسط لارنس بون، اقتصاددان و 
مشاور فرانسوا اولاند، رئیس جمهور سابق فرانسه پر شد. جرالد 
درمنن هم همچنان در سمت وزارت کشور فرانسه باقی  ماند اما 
اختیاراتش گسترده تر شد. در میان چهره های جدید نیز فرانسوا 
برون، رئیس بخش مصدومان در بیمارستان دولتی متز- تیونویل 
در شرق فرانسه و رئیس سازمان خدمات آمبولانس فرانسه، 
به عنوان وزیر بهداشت منصوب شد. برای یکسری از انتصابات 
دیگر در وزارتخانه های دولت فرانسه از اعضای حزب میانه روی 
جنبش دموکراتیک و جریان اصلی راست میانه موسوم به حزب 
جمهوریخواهان استفاده شد. انتظار می رود به زودی نخست وزیر 

برنامه دولت جدید را در مجلس ملی فرانسه ارائه کند.

»ماکرون« بازهم کابینه اش را تغییر داد

ادامه ناآرامی در ازبکستان
گاردملی و دفتر دادستان عمومی ازبکستان در گزارشی 
به آژانس اطلاعات و ارتباط جمعی از مجروح شدن ۲۴۳ و 
کشته شدن ۱۸ نفر از شروع ناآرامی ها در شهر »نوکوس« خبر 
داد. شهر نوکوس ششمین شهر بزرگ ازبکستان است. به 
گزارش ایرنا از روزنامه »تاشکندتایمز« ۵۱6 نفر در روزهای اول 
و دوم ژوئیه )-۱۰  ۱۱ تیر( دستگیر شدند و تحت بازجویی قرار 
گرفتند، برخی از آنان به جریمه اجرایی محکوم و آزاد شدند. 
گفته می شود افراد گاردملی نیز به سختی مجروح شدند و یکی 
از سربازان با گلوله ای در قفسه سینه اش مجروح شد. سخنگوی 
گاردملی گفت. از روز گذشته تمامی فروشگاه ها، نانوایی ها، 
بانک ها، نهادهای دولتی و بیمارستان ها به کار بازگشتند و 
آب، سوخت و گاز مانند معمول در اختیار مردم قرار می گیرد. 
»شوکت میرضیایف« رئیس جمهوری ازبکستان با اعلام 
وضعیت اضطراری یکماهه روز شنبه درحالی وارد جمهوری 
خودمختار قاراکالپاق ازبکستان شد که به مردم وعده اصلاحات 
قانونی در مواردی را داد که موجب تضعیف این منطقه شده 
است. در قانون حال حاضر ازبکستان،  جمهوری قاراقالپاقستان 
به عنوان قلمرویی درون ازبکستان توصیف می شود که می تواند 
با همه پرسی از خاک این کشور جدا شود. در قانون اساسی 
جدید ازبکستان که اخیرا به همه پرسی گذاشته شد و تا چند 
ماه آینده اجرایی می شود، به جمهوری قاراقالپاقستان اجازه و 

حق جدایی داده نمی شود.
 

 فرآیند عضویت سوئد و فنلاند
 در ناتو امضا شد

دبیرکل ناتو اعلام کرد که فرآیند تصویب الحاق سوئد و 
فنلاند به این ائتلاف روز سه شنبه با امضای پروتکل های عضویت 
رسما آغاز شد. به گزارش فارس، در شرایطی که تنش های 
کشورهای غربی و روسیه بر سر اوکراین همچنان خبرساز 
است، فرآیند رسمی الحاق دو کشور جدید به ائتلاف نظامی ناتو 
آغاز شد. منابع رسانه ای از قبیل خبرگزاری فرانسه، از امضای 
پروتکل های عضویت سوئد و فنلاند به ناتو توسط مقام های 
ارشد استکهلم و هلسینکی در مقر این ائتلاف نظامی غربی خبر 
دادند. طبق این گزارش، ینس استولتنبرگ دبیرکل سازمان 
پیمان آتلانتیک شمالی )ناتو( اعلام کرد که فرآیند تصویب 
عضویت سوئد و فنلاند به این ائتلاف کلید زده شد. خبرگزاری 
فرانسه ضمن انتشار این خبر ادعا کرد: »این اقدام باعث افزایش 
بیشتر انزوای استراتژیک روسیه در پی تهاجم ماه فوریه به 
همسایه خود اوکراین و درگیری های نظامی در آنجا خواهد 
شد.« ناتو پیش از این با انتشار یک بیانیه توضیحاتی درباره به 
اتمام رسیدن مذاکرات به منظور عضویت سوئد و فنلاند در این 
ائتلاف نظامی داده بود. بنا بر اعلامیه قبلی ناتو، این مذاکرات روز 
دوشنبه با حضور مقامات عالیرتبه دو کشور و نماینده ارشد ناتو 
در مقر این سازمان در بروکسل برگزار شد. پروتکل های عضویت 
سوئد و فنلاند به ناتو امضا و قرار است الحاق آنها به این ائتلاف 

نظامی به همه کشورهای عضو ناتو ارسال شود.

گـــــزارش
به دلیل خشکسالی

ایتالیا وضعیت اضطراری اعلام کرد

خشک شدن بخش اعظم بلندترین رودخانه ایتالیا 
که بدترین خشکسالی در هفت دهه اخیر را تجربه 
می کند، باعث شد دولت رُم در شمال این کشور 
وضعیت اضطراری اعلام کند. به گزارش فارس، 
ایتالیا برای مناطق اطراف رودخانه »پو« که تقریبا 
یک سوم تولید کشاورزی این کشور را تشکیل 
می دهد و بدترین خشکسالی خود را در ۷۰ سال 
اخیر متحمل شده، وضعیت اضطراری اعلام کرد. 
فرمان دولت ایتالیا به مقامات این امکان را می دهد 
که از تشریفات اداری صرفنظر کرده و در صورت لزوم 
اقداماتی فوری مانند جیره بندی آب برای خانه ها و 
مشاغل را انجام دهند. به نوشته خبرگزاری »رویترز«، 
رودخانه »پو« طولانی ترین رود ایتالیاست که بیش 
از 6۵۰ کیلومتر از شمال ایتالیا می گذرد. با این 
حال، بسیاری از بخش های این آبراه خشک شده و 
کشاورزان می گویند که جریان آنقدر ضعیف است که 
آب دریا به داخل خشکی نفوذ می کند و محصولات را 
از بین می برد. ایتالیا در بیانیه ای اعلام کرد که اقدامات 
اضطراری شامل سرزمین هایی می شود که مجاور 
رودخانه پو و حوضه های آبی شرق رشته کوه آلپ 
هستند. وضعیت اضطراری همچنین در پنج منطقه 
شمالی-  امیلیا رومانیا، فریولی ونزیا جولیا، لومباردی، 
پیمونت و ونتو-  با اختصاص ۳6.۵ میلیون یورو بودجه 
برای کمک به آنها برای مقابله با کمبود آب، اعمال 
شده است. دولت ایتالیا در این باره گفت: »وضعیت 
اضطراری با هدف مدیریت وضعیت فعلی با ابزارها و 
اختیارات مضاعف، با امداد و کمک به مردم آسیب دیده 
است.« به نوشته رویترز، در این بیانیه آمده است که 
می توان اقدامات بیشتری را در آینده برای مقابله 
با خشکسالی انجام داد، خشکسالی که مقامات آب 
می گویند پس از زمستان و بهار بسیار خشک و پس 
از اوایل تابستان فوق العاده گرم، به طور فزآینده ای 
بر مرکز ایتالیا تاثیر می گذارد. رسانه های ایتالیایی 
گزارش داده اند که »ماریودراگی« نخست وزیر ایتالیا 
نیز در حال بررسی انتصاب کمیسر برای هماهنگی 

مقابله با خشکسالی است.

سرگئی لاوروف:

غرب آزادی بیان را به خاک سپرده است
کوتــــاه

وزیرخارجه روسیه با اشاره به اقدامات گسترده غرب در 
اعمال محدودیت ها بر رسانه های روسی، اعلام کرد که این 
مساله موجب شده تا مسکو نیز به رغم میل باطنی اش متوسل 
به اقدامات متقابل شود. به گزارش مهر به نقل از ریانووستی، 
»سرگئی.لاوروف«  در جریان سفر خود به مغولستان اظهارکرد 
که متاسفانه غرب هر کاری می کند تا جلوی کار رسانه هایی را 
بگیرد که اطلاعات عینی در مورد آنچه در اوکراین اتفاق می افتد، 
ارائه می دهند. همچنین شبکه خبری راشاتودی نیز در این 
باره به نقل از لاوروف گزارش داد که آزار و اذیت خبرنگاران 
روسی در ایالات متحده، اروپا و اوکراین به مقیاسی بسیار وسیع 
رسیده است. وی در جریان یک کنفرانس مطبوعاتی مشترک با 
»کارلوس فاریا« دیپلمات ارشد ونزوئلا، به خبرنگاران گفت که 
مسکو هرگز نمی خواست اقداماتی انجام دهد که بر آزادی های 
روزنامه نگاری تاثیر بگذارد، اما واشنگتن و متحدانش برای 
روسیه راهی جز مقابله به مثل کردن نگذاشتند. لاوروف بیان 
داشت: ما در ابتدا امر نمی خواستیم پاسخی یکسان بدهیم که بر 

حقوق خبرنگاران تاثیر بگذارد، اما غرب آزادی بیان را با دستان 
خود به خاک سپرده است. لاوروف افزود: روسیه علاقه مند به 
پایان دادن به این جنگ علیه خبرنگاران است. وی ادامه داد: 
کشورهای غربی ظاهرا نمی توانند بدون از دست دادن وجهه 

خود آن را متوقف کنند. وزیر خارجه روسیه اضافه کرد: این ما 
نبودیم که این جنگ را آغاز کردیم. وی افزود که غرب پا را از 
حد فراتر گذاشته است. لاوروف دولت های غربی را متهم کرد 
که از هنجارهای حقوق بین الملل عدول کرده اند. وزیر خارجه 
روسیه  به تصمیم »امانوئل ماکرون« رئیس جمهور فرانسه مبنی 
بر جلوگیری از فعالیت های شبکه راشاتودی )RT( روسیه و 
خبرگزاری اسپوتنیک، جهت پوشش اخبار کمپین انتخاباتی 
ماکرون در سال ۲۰۱۷ اشاره کرد. عملیات نظامی روسیه در 
اوکراین، که در اوایل سالجاری میلادی آغاز شد، روابط بین 
مسکو و غرب از جمله در زمینه رسانه ای را بیشتر متشنج کرده 
است. کشورهای غربی در پاسخ به این اقدام روسیه، ممنوعیت ها 
و محدودیت هایی را بر برخی رسانه های روسی اعمال کردند. در 
نتیجه این اقدامات، راشاتودی و اسپوتنیک و حتی حساب های 
آنها در برخی از سیستم عامل های رسانه های اجتماعی- در 
اتحادیه اروپا غیرقابل دسترسی شدند. استرالیا، کانادا و بریتانیا 

نیز از این روند پیروی کرده اند.

فینال »عصرجدید« مصادف با شب 
عید سعیدقربان روی آنتن خواهد رفت 
که 6 شرکت کننده به رقابت می پردازند. 
ستیلا و آنیسا از شیرازوبوشهر در رشته 
آکروبات نمایشی وهوایی. پیمان ابراهیمی 
از درچه اصفهان در رشته استندآپ 
کمدی. احسان یاسین از کاشان در رشته 
خوانندگی. ساینا شیخی از اندیمشک 
خوزستان در رشته دوبله. علی طولابی 
از کوهدشت لرستان در رشته خوانندگی. 
گروه پهلوانک های ایران زمین در ورزش 
و  مسابقه  قهرمان  انتخاب  باستانی. 
رده بندی بین 6 فینالیست، با رای گیری 

مخاطبان خواهد بود.

هادی حجازی فر: 
در »جشنواره مبارک« افزایش 

بودجه ۴۰۰ درصدی داشتیم
صبح سه شنبه نشست رسانه ای نوزدهمین 
جشنواره بین المللی نمایش عروسکی تهران 
مبارک با حضور هادی حجازی فر دبیر جشنواره 
و کاظم نظری مدیرکل هنرهای نمایشی در 
سالن مشاهیر مجموعه تئاترشهر برگزار شد. 
در ابتدای این نشست رسانه ای کاظم نظری 
عنوان کرد: از آقای حجازی فر تشکر می کنم 
که با وجود وقت کمی که داشتیم قبول زحمت 
کرد و مسئولیت دبیری جشنواره را پذیرفت و 
به سرعت و با همفکری استادان و صاحبنظران 
تئاتر عروسکی دبیرخانه را تشکیل و فراخوان را 
تنظیم کردند. از او می خواهم با برگزاری جشنواره 
نمایش عروسکی در توسعه نمایش عروسکی 
اهتمام بورزد. حجازی فر نیز در ادامه بیان کرد: 
تلاشمان این است که جشنواره ای متفاوت داشته 
باشیم. با همفکری و نشست هایی که با خانواده 
عروسکی برگزار شد فراخوان جشنواره با توجه 
به آسیب شناسی دوره های قبل تدوین شد. 
تلاش کردیم فراخوان جامع و کامل باشد اما 
طبعا ایراداتی دارد ولی همه تلاش ما این است که 
جشنواره را به بهترین شکل ممکن و بدون نقص 
برگزار کنیم. این هنرمند توضیح داد: »جشنواره 
براساس درجه بندی مخاطب در سه بخش برگزار 
می شود. در این دوره ۴۰ نمایش داریم که ۱۰ 
نمایش متعلق به بخش فضای باز و ۳۰ نمایش 
نیز در بخش بزرگسال و کودک ونوجوان حضور 
خواهند داشت.« این کارگردان درمورد میزان 
بودجه جشنواره بیان کرد: »می توانم همین را 
بگویم که جشنواره امسال نسبت به دوره گذشته 
افزایش بودجه ۴۰۰ درصدی داشته  است. چون 
این پول از بودجه تئاتر هزینه می شود تمام تلاشم 
را می کنم تا زمان برگزاری جشنواره این بودجه 
را به جیب تئاتر بازگردانم و امیدوارم که بتوانم 
اعلام کنم این جشنواره صددرصد با هزینه ای 
خارج از تئاتر برگزار شده  است چون معتقدم 
تئاتر عروسکی این توان را دارد که هم درآمدزایی 
کند و هم مورد توجه قرار گیرد.« وی تاکیدکرد: 
»صادقانه بگویم شاید اگر کسی جای »کاظم 
نظری« که خودش اهل تئاتر است، بود این اتفاق 
نمی افتاد. من عمیقا باور دارم که تئاتر عروسکی 
توان این را دارد که بخش خصوصی را پای کار 
بیاورد.« حجازی فر افزود: »قرار بر این است که 
یک  کارشناس برای گروه های شهرستانی که در 
جشنواره پذیرفته می شوند، اعزام شود تا در همه 
مراحل همراه شان باشد و به آنها راهنمایی دهد.« 
این بازیگر تئاتر ادامه داد: »باور دارم تئاترعروسکی 
به راحتی می تواند گلیم خودش را از آب بیرون 

بکشد، اما نیازمند حمایت مسئولان است«.

سینمایی  فیلم  خصوصی  اکران  مراسم 
»روزششم« در مجتمع سینمایی صبامال برگزار 
سینمایی  فیلم  خصوصی  اکران  مراسم  شد. 
»روزششم« به کارگردانی حجت قاسم زاده با حضور 
عوامل فیلم، بازیگران و اهالی رسانه در مجتمع 
سینمایی صبامال برگزار شد. اجرای این برنامه را 
نجمه جودکی و باک نوری بر عهده داشتند و در 
بخش اول این برنامه با اهدای لوح تقدیر و هدایایی 

از بازیگران و سازندگان فیلم قدردانی شد. نجمه 
جودکی در این بخش اعلام کرد که حدود ۹ ماه است 
که برای همیشه از اجرا در تلویزیون خداحافظی 
کرده ام، به سینما سلام کردم و جهان سینما برای 
من بسیار زیباست. مهران احمدی نیز در پاسخ 
به نجمه جودکی به شوخی اظهارکرد: ما در حال 
خداحافظی از سینما هستیم، به شما توصیه می کنم 
که به تلویزیون برگردید زیرا سینما هیچ چیزی ندارد 

و اگر خواستید می توانم سفارش شما را به مدیران 
تلویزیون کنم. در بخش دیگر این مراسم با پخش 
کلیپی با حضور حجت قاسم زاده اصل از جمشید 
هاشم پور به پاس بیش از ۴۰ سال تلاش در سینمای 
ایران با اهدای هدایایی تجلیل شد. سپس جمشید 
هاشم پور نیز با تشکر از تماشاگران بیان داشت: از 
اینکه تماشاگران در این دوران رکود سینما برای 
تماشای فیلم به سینما می آیند، بسیار سپاسگزارم. 
حجت قاسم زاده گفت: همکاری با جمشید هاشم پور 
یک تجربه خوب و یکی از بخش های شیرین این 
مراسم بود. در این مراسم هنرمندانی همچون 
مصطفی زمانی، همایون ارشادی، بهاره افشاری، 
نیلوفر کوخانی، مهران احمدی، رحمان سیفی آزاد، 

ندا قاسمی، هلیا امامی، ایمان صفا، حضور داشتند.

در اکران »روز ششم« اتفاق افتاد

 قدردانی از جمشید هاشم پور
 به پــاس ۴۰ ســال حضور در سینمـــا

قسمت هشتــم مجموعـــه مستند 
»اقتباس در سینما« به کارگردانی 
مجتبی سعادت و تهیه کنندگی راما 
نامی با مصاحبه ای از زنده یاد فرشته 
طائرپور در پلتفرم هاشور اکران می شود. 
این مجموعه از چهارشنبه ۱۵ تیرماه 
اکران آنلاین می شود. »اقتباس در 
سینما« به صورت گفت وگومحور پیش 
می رود. در قسمت هفتم این مستند 
جهانگیر کوثری، هارون یشایایی، جمال 
ساداتیان و زنده یاد فرشته طائرپور 
در جریان  تهیه کننده  نقش  درباره 

سینمای اقتباسی صحبت می کنند.


